

## JOAN BAUTISTA GAMIZ-EN OSPAKIZUNAK ARABAN

Joan Bautista Gamiz arabar olerkariaren berrehungarren urteburua gogoratuz, Euskaltzaindiak bere hileroko batzarra Gasteizen egin zuen, bere Ordezkaritzan, apirilaren 27an.

Batzarrean gai hauek erabili ziren (har-emanetakoez gainera).

Denda izendegiaren azterketari buru eman zitzaion. Euskaltzaindiak onartutako Izendegi hau lehen-bai-lehen argitaratzea erabaki zen.

Aita Goikoetxea-Maiza euskaltzain laguntzaileak txosten bat irakurri zuen, Joan Bautista Gamiz-en bizitza eta idazlanei buruz.

H. Knörr jaunak beste lan bat irakurri zuen, J. Bta. Gamiz-en aditz-formak aztertuz.

Alfonso Irigoyen euskaltzain jaunak, Zigoitiako euskertik bide hartuz, azterpen bat egin zuen pundu honi buruz: "Sintagma plurala deribatuetan".

Bukatzeko, Kepa Enbeita euskaltzain laguntzaileak ainzina-smo bat irakurri zuen Urkabustaizko toki-izenei buruz.

—oOo—

Hurrengo igandean, berriz, apirilaren 29an, Sabando-ko herrixkan J. Bta. Gamiz-i gorazarre bat eskeini zitzaion.

Eguerdiko hamabietan, Meza konzelebratua euskeraz, herriko elizan, Coro Araba-k parte hartuz. Ondoren oroitarri bat agertu zen. Bertan zeuden Arabako Gobernadore, Diputazioko Lehendakari, zenbait euskaltzain, euskaltzale, Sabandoar, Albo-erri eta Gasteiztik etorritako makina bat jende. Aita Goikoetxea-Maizak hitzaldi egoki bat egin zuen, arabar honen bizitza eta lanak aipatuz. Arabako Diputazioko txistulari eta dantzariekin beren saioekin gorazarrezko jaialdi hora burutu zuten.

(*Euskaltzaindiaren Prensa Bulegoko Agiria*)

## CENTENARIO DE JUAN BTA. GAMIZ EN ALAVA

En conmemoración del segundo centenario del fallecimiento del poeta alavés Juan Bautista Gámiz, la Academia de la Lengua Vasca celebró su sesión mensual en la sede de la Delegación en Vitoria, el 27 de abril de 1973.

Además de los asuntos de trámite se aprobó el Nomenclátor Comercial Vasco y su publicación inmediata.

El P. Goicoechea-Maiza, académico correspondiente, leyó un interesante trabajo sobre la vida y obras de Juan Bautista Gámiz.

El Sr. H. Knörr disertó sobre las particularidades de las formas verbales euskéricas de J. Bta. Gámiz.

D. Alfonso Irigoyen, académico de número, leyó su ponencia sobre el sintagma plural en los derivados, tomando como base el euskera del valle de Cigoitia.

Finalmente, el miembro correspondiente Kepa Embeita habló sobre la toponimia del valle de Urcabustaiz.

—oOo—

El domingo siguiente, 29 de abril, se celebraron varios actos en homenaje a J. Bta. Gámiz, en su pueblo natal de Sabando.

A las doce del mediodía tuvo lugar una misa concelebrada en euskera en la iglesia parroquial, participando el Coro Araba. A continuación se descubrió la lápida conmemorativa, asistiendo al acto el Gobernador Civil de Alava, Presidente de la Diputación, Presidente de la Corporación académica, académicos y numerosas personas que se habían desplazado de Vitoria y pueblos comarcanos, además de todo el vecindario de Sabando. El P. Goicoechea-Maiza hizo una adecuada semblanza de este poeta euskérico alavés, de una zona que tiempo ha perdido el tesoro de su lengua autóctona.

Los txistularis y dantzaris de la Diputación Foral de Alava cerraron con su alegre intervención esta jornada conmemorativa.